
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIV/13
z obrad XXIV sesji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu 24 maja 2013 roku 
Obradom przewodniczył  Pan  Wiesław  Łyczykowski  –  Przewodniczący  Rady  Gminy  Lubasz.  Sesja

odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad:

1.Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołów z obrad XX i XXIII sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz  podjętych w trakcie obrad XXIII sesji

   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym

2. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok i udzielenie absolutorium Wójtowi

    Gminy Lubasz. 

2.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Lubasz  za 2012 rok

2.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2012 rok, 

       informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach  Gminy Lubasz 

2.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

       Gminy Lubasz 

2.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz

       w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz  z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok 

2.5.dyskusja nad sprawozdaniem

2.6.podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

2.7.podjecie uchwały w sprawie absolutorium 

3. Podjecie  uchwał w sprawie:

3.1. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Chrobrego 

       w obrębie wsi Lubasz  

3.2.upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawnej na okres do 30 lat działek nr:842/4; 843/1; 

      840/13; 840/16; 840/8; 840/14; 840/17; 840/12; 840/15; 840/18; położonych w obrębie  wsi Lubasz

3.3. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz w 2013 roku

3.4. udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko- Katolickiej pw. Narodzenia NMP  w Lubaszu  na wykonanie prac 

       konserwatorskich.

3.5.zaciągnięcia pożyczki.

3.6.przeznaczenia umorzonej  części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony

      Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad.
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Ad. 1a  

Przewodniczący  RG powitał  Wójta,  Sekretarz,  Skarbnik  oraz wszystkich zebranych   otwierając

XXIV sesję Rady Gminy Lubasz. Na podstawie listy obecności  (15 radnych ) stwierdził, że Rada

jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie zaproponował na Sekretarza obrad

kolejnego  radnego   z  listy  obecności  Pana   Zdzisława  Bałęcznego,  który  wyraził  zgodę  na

sekretarzowanie.

W przeprowadzonym głosowaniu sekretarzem obrad został Pan Zdzisław Bałęczny  przy jednym

głosie wstrzymującym się. 

Ad.1b   przedstawienie porządku obrad,  

  Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony. Oczekuje zatem    

  ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy jego zmiany lub uzupełnienia. Zmian

  i propozycji do porządku obrad nie wniesiono. Przewodniczący RG poddał go pod głosowanie

  i został przyjęty jednogłośnie.     

  wstępie. 

 Ad.1c   przyjęcie protokołów z obrad XX i XXIII sesji Rady Gminy,  

– Pan  Łukasz Wlekły – sekretarz obrad XX sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem 

            z jej przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie

            protokołu bez odczytywania.

            Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad XX sesji Rady

           Gminy Lubasz został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. 

           W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych radnych.

– Następnie  Pan Adam Zielsdorf  -  sekretarz  obrad  XXIII  sesji  stwierdził,  że zapoznał  się

z protokołem z jej przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc

o przyjęcie protokołu bez odczytywania.

Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad XXIII sesji Rady

Gminy Lubasz został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych radnych.

Ad.1d     informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz  podjętych w trakcie obrad XXIII sesji  

Przewodniczący obrad stwierdził, że informacja ze sposobu realizacji uchwał podjętych podczas

obrad XXIII sesji została radnym doręczona wraz z materiałami na sesję. Zapytał  czy są zapytania

do przedstawionej informacji. Zapytań nie zgłoszono, informacja została  przyjęta jednogłośnie bez

odczytywania, stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 1e  . informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym  

Wójt Gminy Zbigniew Jahns powitał  wszystkich zebranych, a  następnie  przedstawił  informację
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z działań podejmowanych w okresie  między sesjami. Powiedział, że wraz z pracownikami Urzędu

Gminy oraz innych jednostek organizacyjnych gminy  w okresie  od ostatniej sesji Rady Gminy

realizowaliśmy zadania ujęte w planie budżetu gminy na rok bieżący oraz rozstrzygaliśmy wiele

istotnych dla Gminy spraw. Na uwagę w tym czasie zasługują takie zagadnienia jak :

1. Przeprowadzenie konkursów na stanowiska dyrektorów jednostek oświatowych,

2. Posiedzenie zespołu oświatowego,

3. Zakończenie szczepień ochronnych dla dziewczynek przeciwko wirusowi HPV oraz nowe 

inicjatywy w zakresie profilaktyki zdrowia,

4. Realizacja ustawy śmieciowej, której wejście w życie zbliża sie wielkimi krokami  

5. Rozstrzygnięcie przetargów oraz realizacja  inwestycji zaplanowanych w tegorocznym 

budżecie,

6. Wiosenne roboty na drogach po okresie zimowym,

7. Spotkania z mieszkańcami oraz festyny i uroczystości oraz wiele spotkań w środowiskach.

Następnie rozwinął swoją wypowiedź w każdym z tematów określonych wyżej. 

-W  miesiącu  kwietniu  odbyły  się  trzy  postępowania  konkursowe,  których  celem  było

wyłonienie   kandydatów  na  stanowisko  dyrektora  Przedszkola  „Bajka”  w  Lubaszu,

Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Jędrzejewie  oraz  Kruczu.  Dwa  konkursy  zostały

rozstrzygnięte.  Dyrektorem  Przedszkola  „Bajka”  w  Lubaszu  została  Pani  Elżbieta

Sobkowiak, zaś dyrektorem Publicznej Szkoły Podstawowej im. Płk. Franciszka Bartoszka

w  Jędrzejewie  Pan  Krzysztof  Dąbkowski.  Obydwu  dyrektorom  powierzyłem  pełnienie

obowiązków na okres pięciu lat szkolnych. Nie rozstrzygnięty został konkurs na stanowisko

dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w Kruczu.  Kandydat  biorący  udział  w postępowaniu nie

uzyskał  prawem  przewidzianej  ilości  głosów.  Chciałbym  poinformować  także,  że

Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu rozpatrzył już sprawę związaną ze skargą

Gminy  na rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody  Wielkopolskiego  uchylające  zarządzenie

Wójta Gminy w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora Przedszkola „Bajka”

w Lubaszu, natomiast nie rozstrzygnął sprawy dyrektora w Jędrzejewie. Wójt powiedział, że

nie  zgadza  się  z  tym  orzeczeniem  i  dlatego  postanowił  wnieść  skargę  kasacyjną  do

Naczelnego  Sądu  Administracyjnego.  Wnosi  to  dla  zasady  bowiem  obecnie  po

rozstrzygnięciu konkursu obojętnie jaka nie będzie decyzja w tej sprawie już nic się nie

zmieni. Druga skarga na rozstrzygnięcie dot. dyrektora Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie

nie została zbadana do końca i jeszcze trwa. Zaznaczył, że P. Kurator zachowała się tak jak

obiecała i na konkurs zostały oddelegowane pracownice z Poznania. Nadmienił również, że

kandydaci na dyrektorów wspaniale się zaprezentowali  i zostali bardzo dobrze ocenienie
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przez pracowników kuratorium.

– Odbyło się kolejne posiedzenie zespołu doradczego w sprawie oświaty. Poświęcone było

przede wszystkim omówieniu złożonych przez dyrektorów arkuszy organizacyjnych na  rok

szkolny 2013/2014. Sytuacja w oświacie zaczyna się bardzo komplikować pod względem

finansowym. Rosną koszty utrzymania placówek, a obecny projekt generuje wypłatą bardzo

wysokiego dodatku wyrównawczego w 2014 roku.  Z  wyliczeń wynika  ,  że  w budżecie

placówek oświatowych,  gdyby  przyjąć  organizację  placówek według  dzisiejszego  stanu,

brakuje  ponad  260.000,-zł.  Według  przedstawionych  arkuszy  organizacyjnych  przez

dyrektorów  brakuje jeszcze większa kwota bo prawie 500.000,-zł. Stąd trwają intensywne

prace  nad  zminimalizowaniem  kosztów  funkcjonowania  oświaty  w  gminie.  W  dniu

wczorajszym odbyło się kolejne spotkanie aby połączyć etaty pomiędzy szkołami, by można

było  te  koszty  ograniczyć.  O  efektach  tych  prac  Wójt  obiecał  poinformować  Radę

w terminie późniejszym. Nadmienił również, że oświacie trzeba będzie poświęcić więcej

czasu po dokonaniu konkretnych wyliczeń.

– W  miesiącu  kwietniu  br.  dobiegła  końca  realizacja  programu  zdrowotnego  z  zakresu

profilaktyki raka szyjki macicy. Wójt podziękował radnym za podjęcie decyzji wejścia w

program adresowany do młodszych mieszkanek naszej gminy, który  dotyczył 13-letnich

dziewczynek,  a  który  pozwoli  je  ustrzec  od  zachorowania  na  raka  szyjki  macicy. 

Realizowany był przy współpracy z Ośrodkiem Profilaktyki i Epidemiologii Nowotworów

w Poznaniu na przełomie roku 2012/2011.  Zaznaczył,  że bardzo się  cieszy  z podejścia

rodziców bowiem 90% populacji zostało zaszczepione.  Prowadzimy także inne programy

profilaktyczne.  Ośrodek  Profilaktyki  i  Epidemiologii  Nowotworów  w  Poznaniu,  na

podstawie  porozumień  zawartych  z  Urzędem  Marszałkowskim  Województwa

Wielkopolskiego w Urzędzie Gminy przeprowadzi spotkanie edukacyjne  dla mieszkańców

gminy,  podczas  której  zainteresowanym  uczestnikom,  którzy  ukończyli  50  lat  rozdane

zostaną specjalne probówki do przygotowania materiału do badań na obecność krwi utajonej

w kale, czyli w  zakresie  profilaktyki raka jelita grubego oraz drugi program  pobierana

będzie  krew  na  oznaczenie  poziomu  PSA,  czyli   w  ramach  profilaktyki  nowotworów

gruczołu krokowego (prostaty). W badaniu mogą wziąć udział mężczyźni od 50 roku życia

do których to badań Wójt wszystkich serdecznie zachęca. Cały czas trwa także profilaktyka

raka piersi poprzez cykliczne bezpłatne badania mammograficzne. Udało się także uzgodnić

z  dyrektorem  badania  profilaktyczne  dotyczące  prześwietlenia  płuc.  Dzięki  dobrej

współpracy  ze  służbami  badania  te  będą  również  bezpłatne.  Wójt  zaznaczył,  że  jako

samorząd  gminy  staramy  się  robić  wszystko,  by  zabezpieczyć  jak  najbardziej  swoich

4



mieszkańców od strony profilaktyki zdrowotnej. Poprosił, by zebrani namawiali wszystkich

znajomych do korzystania z tych badań. 

– Z dniem 1 lipca br.  wejdzie  w życie tzw.  ustawa śmieciowa.  Prace nad jej  wdrożeniem

wkraczają  w  końcową  fazę.  Pracownicy  odbyli  już  w  miesiącu  kwietniu  dyżury  we

wszystkich miejscowościach  Gminy.  W trakcie  ich  pobytu  mieszkańcy  mieli  możliwość

zadawania pytań oraz uzyskania pomocy w wypełnianiu deklaracji śmieciowych. Spotkania

były bardzo owocne, pytań padło dużo , co znaczy , że mieszkańcy interesują się,  mają

wiedzę  ale  też  wiele  wątpliwości.  Do  końca  kwietnia  spłynęła  większość  deklaracji  w

sprawie opłaty śmieciowej. Na 1968  deklaracji do dnia dzisiejszego wpłynęło 1686 tj. 86 %

Należy to uznać za duży sukces i zrozumienie mieszkańców. Wszystkim , którzy dopełnili

tego obowiązku Wójt bardzo serdecznie podziękował bo widzi  zrozumienie, że musimy to

wspólnie wykonać. W stosunku do osób, które deklaracji nie złożyli przygotowano pisma

przypominające. Uda się do nich straż gminna, by pomóc w wypełnieniu deklaracji, gdyż

dla części  mieszkańców  sa one niezrozumiałe  i  nie  bardzo wiedza jak je wypełnić.  Z

dotychczas złożonych deklaracji  wynika,  że przypis  opłat  to kwota prawie 340 tys   zł.

Zakończyły się także prace nad dokumentacją przetargową. Obecnie obserwujemy co dzieje

się wokół. Wójt nadmienił, że w Czarnkowie przetarg  przegrała własna  firma, natomiast w

Połajewie rozstrzygniecie nastąpi wkrótce. Zwrócił tez uwagę, że najwyższa opłata jest w

Warszawie i wynosi 86zł.  Wkrótce do wszystkich mieszkańców trafi kolejna informacja o

sposobie segregacji odpadów i obowiązkach z nią związanych.  Pracownicy po raz kolejny

odbędą dyżury na wsiach w pierwszej połowie czerwca. Postarają się udzielić odpowiedzi

na pytania, na które nie udzielono odpowiedzi podczas ostatniego pobytu oraz na pewno na

wiele innych nurtujących zagadnień. Nie ma już wątpliwości, że nasze śmieci nie będą trafić

na  nasze  składowisko.   Jest  to  informacja  tragiczna,  z  czego  nie  jesteśmy  zadowoleni

bowiem liczyliśmy, że choć przez pewien okres czasu będzie możliwość wykorzystania tego

składowiska co znacznie obniżyłoby koszty. Regionalna Instalacja Przetwarzania Odpadów

Komunalnych  w  Pile  jest  gotowa  do  działania.  Podano  ceny,  które  przedsiębiorca

dostarczający  odpady  będzie  musiał  tam  ponosić.  Panuje  tam  bardzo  wysoki  reżim

dostarczanych  śmieci.  Z  wstępnego  przeliczenia  wynika,  że  za  samo  składowanie  tam

nieczystości, opłata w przeliczeniu na jednego mieszkańca naszej Gminy wynosić będzie

prawie  7  zł.  Wątpliwości  budzi  przy  tym,  kto  ma  ponosić  koszty  utrzymania  naszego

składowiska i  wnosić  wszystkie  opłaty.  Jeżeli  wpisano je  jako   instalację  zastępczą   to

w naszym  rozumieniu koszty te ponosić powinien ten kto cała instalacja zarządza czyli Piła.

Niestety brak tutaj zgody i zajęcie jasnego stanowiska.  Obecnie  koszty te spoczywają na
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naszej spółce. Jest wiele  niejasności i pytań i będzie to bardzo trudne zagadnienie. Możemy

jako gmina bronic się przed ogłoszeniem przetargu ale wtedy ukarany zostanie Wójt. Można

tez ogłosić przetarg, ale niekoniecznie go rozstrzygnąć.  

– W  minionym  okresie  rozstrzygnięte  zostały  dwa  przetargi  na  realizację  zadań

zaplanowanych w tegorocznym budżecie. Pierwsze dotyczy wykonania ścieżki spacerowej

przy  Jeziorze  Wielkim  w  Lubaszu.  Zwycięzcą  przetargu  została  firma  Pana  Jacka

Gruszkiewicza za kwotę  299.704,90 zł . Drugi przetarg dotyczył remontu świetlic wiejskich

w Sokołowie i Prusinowie. Ten przetarg wygrała firma Pana Andrzeja Rolniczaka z Lubasza

za  kwotę  146.350,00  zł  .  Obydwie  inwestycje  realizowane  są  przy  udziale  środków

unijnych.

– Trwają prace związane z budową kanalizacji sanitarnej we wsi Goraj. W zasadzie wkraczają

one w etap końcowy. Jak zawsze są pewne kłopoty. Wykonawca nie zabezpieczył tłucznia

choć było to konieczne. Są to jednak sprawy drobne techniczne na temat których będziemy

się  spierać.  Generalnie,  mimo  wcześniejszych  obaw  co  do  wykonawcy  realizacja

przebiegała normalnie bez większych zakłóceń. Należą się podziękowania dla mieszkańców

wsi  Goraj,  którzy  bardzo  spokojnie  i  serdecznie  podchodzą  do  pracowników  firmy

wykonawczej. Jej właściciel jest pod wielkim wrażeniem -  stwierdził, że po raz pierwszy

mieszkańcy częstują jego  pracowników kawą.   Prace zakończą się na pewno na początku

czerwca  –  może  z  tygodniowym opóźnieniem.  Trzeba  jednak  przy  tym  powiedzieć,  że

realizacja inwestycji przy wsparciu Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego

napotyka  na  wiele  trudności.  Mimo,  że  przetarg  na  to  zadanie  zakończył  się  już

w październiku ubiegłego roku, do dzisiaj nie podpisaliśmy aneksu do umowy. Oznacza to,

że nie możemy występować o środki na inwestycje. Do tej pory opłaciliśmy już jeden z

rachunków  na  ponad  1,  5  mln zł.  Drugi  rachunek  na  prawie  1,  2  mln zł  oczekuje  na

płatność,  a  procedury  się  przeciągają.  Nie  otrzymaliśmy  jeszcze  zaplanowanej  do

zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska pożyczki, co powoduje,  że

nasza sytuacja jest trudna. Nie jest to nic nowego, podobna sytuacja występuje w przypadku

termomodernizacji obiektów szkół i Urzędu Gminy. Zastanawiamy się jaki jest  powód i

myślimy, że Skarb Państwa ma problemy w związku z czym wszystko jest  przeciągane.

Niestety  z  tego powodu problemy  ma gmina.   Rozpoczęły  się  już prace nad  II  etapem

termomodernizacji, a my nie podpisaliśmy jeszcze aneksu do I etapu. Sytuacja ta powtarza

się  cyklicznie.   Tak  było  w  ubiegłym roku przy  kanalizacji  Osiedla  Gorajskiego.  Nam

pozostaje czekanie i poprawianie  po kilka razy wniosków. 

– Zakończył się wiosenny etap wzmożonych prac na drogach. Po zimie, która była wyjątkowo
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długa i kłopotliwa większość dróg doziarniono szczególnie zaś te odcinki, gdzie w ostatnich

latach  prowadzone  były  prace  kanalizacyjne.  Okazuje  się,  że  mechaniczne  zagęszczenie

wykopów i tak powoduje osiadanie gruntu, na wszystko potrzeba czasu by natura zrobiła

swoje. Na szczęście większość odcinków dróg udało się przywrócić do stanu przejezdności.

– 27 kwietnia 2013 r. o godz. 16.00 odbyło się zebranie sprawozdawcze  Ochotniczych Straży

Pożarnych  RP  w  Lubaszu.   Przedstawiono  sprawozdanie  z  działalności  zarządu,

sprawozdanie  finansowe oraz  z  działalności  komisji  rewizyjnej  za  rok  2012.  Udzielono

absolutorium Zarządowi Gminnemu Ochotniczych Straży Pożarnych i przyjęto plan uchwał

i wniosków.  Podziękowałem  strażakom, ale widzę, że  jest tu dzisiaj przedstawiciel więc

jeszcze  raz  serdecznie  dziękuję.   Wójt  zaznaczył,  że  wzmaga  się  ilość  wyjazdów,

szczególnie  do wypadków. 

– Gmina Lubasz uczestniczyła w szóstej edycji Agro-Targów. Na naszym stosiku można było

zapoznać się z walorami turystycznymi  gminy. Przewodnik po gminie rozchodził się wśród

zwiedzających  jak  „świeże  bułeczki”.  Dopełnieniem  wystroju  namiotu  gminnego  były

wyroby hafciarskie – w tym firanki i obrusy  naszej koleżanki Pani Eli Mleczarskiej. Za co

serdecznie Wójt P. Mleczarskiej  podziękował.  Nasze stoisko przyozdobiły drzewa i krzewy

ozdobne  ze  Szkółki  Drzew  i  Krzewów  Ozdobnych  Państwa  Włodzimierza,  Bożeny

i  Szymona  Przewdzięk  z  Lubasza.  W tym  roku  odbył  się  po  raz  kolejny  konkurs  na

„Najsmaczniejszą potrawę regionalną”, w którym to udział wzięły różne organizacje, w tym

również Koło Gospodyń Wiejskich z Jędrzejewa oraz Pan Marcin Błędzki – prowadzący

Ośrodek szkoleniowo – rekreacyjny PORTUS w Lubaszu. Zarówno KGW  z Jędrzejewa jak

i Pan Błędzki skorzystali z gościny Gminy Lubasz i wystawili w ramach naszego stoiska

swoje smaczne potrawy pod naszym gminnym namiotem. To w znacznej mierze dzięki ich

wyśmienitym  daniom  jakie  zaprezentowali  w  konkursie  nasze  stoisko  cieszyło  się  tak

dużym zainteresowaniem i to jak się później okazało nie bez powodu. Pan Marcin Błędzki

zajął pierwsze miejsce w konkursie na „Najsmaczniejszą potrawę regionalną” w kategorii

danie  główne  gdzie  prezentowana  przez  niego  karkówka  w  śmietanie  nie  miała  sobie

równych. „Grzybki teściowej” jakie zaserwowało jurorom KGW z Jędrzejewa dały paniom

drugie  miejsce  w  niniejszym konkursie  w kategorii  deser.  Naszym gminnym laureatom

składamy  gratulacje,  że  po  raz  kolejny  kuchnia  z  gminy  Lubasz  podbiła  podniebienia

jurorów. Dziękujemy także Państwu Przewdzięk za tak ładne zielone akcenty pod naszym

namiotem, drzewa i krzewy ozdobne, które robiły wrażenie.

– To  nie  koniec  wyróżnień  dla  mieszkańców  naszej  gminy.  W  konkursie  „Aktywni

mieszkańcy” za projekt pn. „Kolorowy tenis – kolorowe lato” nagrodę zdobył Gminny Klub
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Sportowy Radwan Lubasz. Wszystkim laureatom gratulujemy.  

– Z takich świąt tradycyjnych, państwowych to Święto Konstytucji 3-Maja obchodzone było

w dwóch etapach: w lubaskim Sanktuarium odbyła się Msza Św. Za Ojczyznę z udziałem

władz samorządowych,  celebrowana przez Księdza Proboszcza Mirosława Wawrzyniaka,

podczas  której  słowno-muzyczny  występ  zaprezentowała  młodzież  szkolna  z  lubaskiej

Szkoły  Podstawowej,   przygotowana  przez  nauczyciela  Rolanda  Magdziarza.  Po  mszy

delegacje zakładów pracy  i organizacji samorządowych, w asyście Pocztów Sztandarowych

złożyły wiązanki kwiatów przy Pomniku Powstańców Wlkp. Druga część obchodów odbyła

się w amfiteatrze, w którym zaprezentowały się „ Borówczanki ” – zespół śpiewaczy pod

kierunkiem Pani  Urszuli  Wicher,  Sebastian  Pawlaczyk  –  uczeń  Szkoły  Podstawowej  w

Miłkowie,  którego  opiekunem  jest  nauczycielka  Pani  Ewa  Zagrodzka,  laureat

Międzynarodowego Konkursu Piosenki  Dziecięcej  w Koninie.   Występem finałowym w

amfiteatrze był  żywiołowy koncert  muzyki rozrywkowej Agaty Werner.   Dzień następny

świętowali  strażacy  z  okazji  Święta  Floriana,  Patrona  strażaków.  Jak  co  roku  wszyscy

strażacy spotkali się na Mszy Św. w lubaskim kościele w Intencji Strażaków, a po mszy

złożone  zostały  kwiaty  pod Pomnikiem Św. Floriana.  Ostatni  dzień długiego  majowego

weekendu  był  dniem  wędkarzy.  Zainaugurowali  oni  sezon  zawodów  wędkarskich

organizując Gminne Zawody o Puchar Prezesa Koła PZW w Lubaszu. 

– Odbyły się powiatowe obchody Święta Strażaków w Trzciance oraz tradycyjne coroczne

konkursy  sygnalistów  myśliwskich  organizowane  w  Technikum  Leśnym  w  Goraju.  Ta

impreza bardzo  się rozrosła powiedział Wójt i  trochę go to przeraża. W przyszłym roku

będzie to już XX konkurs, w trakcie którego wystąpi także nasz chór pod dyrekcja siostry

zakonnej. 

– W tym czasie odbywało się wiele imprez, w tym festyn  w Łazienkach Czarnkowskich, a w

naszej  hali  sportowej  festyn przedszkolny,  rodzinny  dla  wszystkich dzieci z całej  gminy

łącznie z rodzicami pod hasłem  „Mama , tata i ja”. Rodzice świetnie bawili się ze swymi

pociechami. Niektórzy po raz pierwszy mieli okazje zobaczyć halę. Wójt przy okazji złożył

podziękowania wszystkim nauczycielom wszystkich przedszkoli. 

– Chciałbym  także  poinformować,  że  w  tym  tygodniu  gościliśmy  z  krótką  jednodniową

wizytą  (wczoraj  wyjechali)  delegację  z  Sottrum.  Omawialiśmy  kwestie  związane  z

obchodami  10-tej  rocznicy  współpracy  pomiędzy  naszymi  gminami.  Szczegóły  tej

uroczystości przedstawię Państwu Radnym na następnych komisjach.

– Wójt  zaznaczył  jeszcze,  że  wszędzie  się  coś  dzieje,  jest  wiele  hałasu,  niektórych  to
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denerwuje bo gmina jest w ciągłej przebudowie. Rok 2012, który podlega dzisiaj ocenie był

bardzo trudny. Chciałby przeprosić za sytuację, które były  niezręczne. Najważniejsze, że

sprzeczki dotyczyły sprawy a nie  siebie, że idziemy jeden z drugim, a nie przeciwko sobie.

Wszystkim  podziękował  za  współpracę  i  osiągnięte  wskaźniki,  które  będą  miały

w przyszłości duże znaczenie dla gminy. Coraz więcej zadań nakładanych jest na gminę za

którymi  nie  idą  środki  finansowe,  a  to  sprawia,  że  trzeba  rozpatrywać   wiele  spraw

trudnych,  które  powodują niekiedy  spięcia.  Najważniejszy  jest  jednak kompromis,  który

pozwala naszej gminie się rozwijać.

Nad  informacją  nie  dyskutowano  i  nie  wniesiono  do  niej  uwag.  Została  przyjęta   w  trakcie

głosowania jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2  Przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2012  rok  i  udzielenie

absolutorium Wójtowi  Gminy Lubasz. 

Ad.2.1.  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy

Lubasz  za 2012 rok

Skarbnik  Gminy  Pani  Elżbieta  Ratajczak  omówiła  procedury  zatwierdzenia  sprawozdania

z  wykonania  budżetu  gminy  za  rok  poprzedni  oraz  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy.

Następnie  przedstawiła  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  Lubasz  za  rok  2012

podkreślając pozycje zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Plan budżetu gminy według

stanu  na  dzień  31  grudnia  2012  roku   wyniósł  po  stronie  dochodów  25.565.514,00  zł

i zrealizowany został w kwocie  25.389.090,28 zł, co stanowi 99,31 %.Wydatki budżetu gminy

zrealizowano w 97,96 % co stanowi  kwotę  25.519.387,17 zł.  Powyższy  plan  budżetu zakładał

deficyt  budżetowy  w  wysokości  484.301,  00  zł,  a  faktycznie  osiągnięto  deficyt  w  wysokości

130.296,89  zł.  Jako przychody  budżetu 2012 r.  zaplanowano pożyczki  na  realizację  inwestycji

w  wysokości  1.570.191,00  zł  na finansowanie zadań realizowanych  z  udziałem środków

pochodzących z  budżetu Unii Europejskiej tj. 

1) poprawa jakości życia mieszkańców wsi Nowina,  Kamionka,  Prusinowo i Jędrzejewo

poprzez budowę, rozbudowę i remonty świetlic wiejskich 

2) uregulowanie gospodarki zaopatrzenia wsi w wodę  Sokołowo – Klempicz) 

3) budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Działkowej w Lubaszu 

Skorzystano również z pożyczki udzielonej z Wojewódzkiego Funduszu  Ochrony Środowiska

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację projektu unijnego budowę kanalizacji sanitarnej

na Os.  Gorajskim  w Lubaszu w wysokości 487.400  zł.   Ponadto zaciągnięto kredyt w łącznej

wysokości  1.320.000 zł na:

1)  pokrycie części kosztów realizowanych w 2012r.   inwestycji wodno-kanalizacyjnych
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oraz projektu „  poprawa jakości życia mieszkańców wsi Nowina,  Kamionka,  Prusinowo

i Jędrzejewo poprzez budowę, rozbudowę  i remonty świetlic wiejskich,

2) na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tyt. kredytów 

Przychody budżetu stanowiły również tzw. wolne środki z rozliczeń bilansowych 2011 roku. 

Po stronie rozchodów znajdowały się spłaty kredytów i pożyczek  dotyczące dwóch zadań:

1)  pożyczek zaciągniętych na wyprzedzające  finansowanie projektów unijnych w łącznej

wysokości 1.284.092,32 zł tj. 

-   uregulowanie gospodarki zaopatrzenia wsi w wodę w Gminie Lubasz –I etap 

-  modernizacja centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu –  I etap 

2) pozostałych rat kredytów i pożyczek zgodnie z warunkami  umów – 1.738.461,98 zł. 

Odsetki   od  kredytów   stanowiły  kwotę  479.108,90zł,  a  łączna  kwota  spłat  kredytów

i  pożyczek  stanowi  13,79%   dochodów wykonanych za  2012r.,  z wyłączeniem spłat

pożyczek unijnych  8,73% dochodów wykonanych za 2012 rok.

Łączne  zadłużenie  gminy  na  koniec   grudnia   2012r.,  spowodowane  faktem  skorzystania

z  pozabudżetowych  środków  zwrotnych,  wynosi   12.114.406,29  zł   i  stanowi   47,71  %  (z

wyłączeniem zadłużenia na projekty unijne w wysokości 1.679.972,03  zł   - 41,10 % )  dochodów

wykonanych za  2012r.

Struktura długu gminy jest następująca:

– kredyty                                                                 7.154.024,35 zł

– pożyczki ( WFOŚiGW)                                       3.280.409,91 zł

– pożyczki  ( BGK –projekty unijne)                         1.679.972,03 zł

Następnie P. Skarbnik omówiła podział  dochodów za 2012 rok zaznaczając, że bieżących uzyskano

ponad 88%, natomiast majątkowe stanowią  ponad 11% . Dobrze ukształtowała się  struktura tych

dochodów, ponieważ najwięcej dochodów bieżących stanowiły dochody własne - prawie 38% przy

czym w 2011 roku było ich prawie 20%. Na powyższy  wynik duży  wpływ miało  odzyskanie

w 2012 roku znacznych kwot z podatku VAT.  Analizując poszczególne   źródła dochodów  należy

stwierdzić, że większość  z nich wykonana została w 100%, a nawet nieco powyżej. W ciągu roku

była  jednak  niezbędna   korekta,  by  dochody  te  urealnić.  Korekty planu nie wprowadzono

w zakresie dotacji , stąd też realizacja dochodów z tego  tytułu jest nieco mniejsza.

Mimo  dobrych  wskaźników  zaplanowanych  dochodów  ,  wystąpiły   zaległości  w  stosunku  do

wymiaru  podatku od osób prawnych, a głównie za przyczyną  firmy Quidel,  która   zaprzestała

bieżącego  regulowania  zobowiązań  wobec  gminy.  Podjęte  działania  doprowadziły  do  wpisu

należności na hipotekę przymusową oraz przekazania akt do komornika sądowego w Czarnkowie

10



celem wszczęcia egzekucji z nieruchomości dłużnika. Druga firma to Agroplon , która zakończyła

rok zaległością na ponad 28 tys zł. Na wniosek podatnika kwota ta została rozłożona na 10 rat.

Firma obecnie reguluje należności ale w nieco mniejszej kwocie aniżeli przyjęto.

W trakcie 2012 roku następowały umorzenia o łącznej wartości ponad 109 tys zł, w tym  umorzenia

osób  prawnych  ponad  90  tys  zł.  Wszystkie  kwoty  zwolnień  i  umorzeń  zostały  opublikowane

zarządzeniem Wójta w Biuletynie Informacji Publicznej w maju br. 

Następnie P. Skarbnik przeszła do omówienia wydatków. Wydatki wykonano na poziomie 97,96 %

tj. w wysokości ponad 25.519.000 zł z czego ponad  77% stanowią wydatki na zadania bieżące, a

wydatki  na  zadania  majątkowe   prawie  23%.   Wśród  wydatków  bieżących   Fundusz  Sołecki

opiewał  na   kwotę  207.874,38  zł,  a  pozostałe  wydatki  wyodrębnione  z  budżetu  gminy  do

dyspozycji  sołectw to prawie 54 tys zł.  W ramach wydatków majątkowych realizowane było 5

projektów unijnych z tego 3 z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich:

– wodociąg Sokołowo – Klempicz na ponad 1 ml 500 tys zł

– kanalizacja w ulicy Działkowej w Lubaszu  na ponad 190 tys zł

– przebudowa i rozbudowa świetlic wiejskich (Nowina, Prusinowo, Jędrzejewo, Kamionka)

ponad 554 tys 

Natomiast  z  Wojewódzkiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  realizowano   budowę

kanalizacji  sanitarnej w Lubaszu (  ul.  Wiejska i  Os.  Gorajskie) na kwotę ponad  1.630.000 zł.

Z  programu  operacyjnego   PO  RYBY  została  przeprowadzona  rekultywacja  Jeziora  Dużego

w Lubaszu na ponad 431 tys zł. Pozostałe wydatki majątkowe dotyczą zadań realizowanych ze

środków własnych do których zaliczyć należy:

– sieć wodociągowa w ul. Działkowej na kwotę ponad 48 tys zł

– odwodnienie placu przy sali wiejskiej około 62 tys zł

– przepust w Jędrzejewie ponad 60 tys zł

– zakup samochodu dla Straży Gminnej ponad 18 tys zł

– opracowanie dokumentacji technicznej na rozbudowę strażnicy – ponad 41.000zł

– dofinansowanie sygnalizacji świetlnej na ul. Szamotulskiej w Lubaszu – 20.000zł

– dotacja celowa na inwestycję realizowana przez GOK – 43.000zł

– pozostała kwota ponad 44 tys zł przeznaczona została na opracowania dokumentacji dróg 

Skarbnik nadmieniła, że dobrze ukształtowała się relacja dochody i wydatki bieżące bo ta relacja

wyniosła ponad 2. 785 tys zł. W związku z tym wypracowany wskaźnik indywidualny, który będzie

obowiązywał gminy od 2014 roku wynosi ponad 11%.  
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Ad.  2.2.  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  sprawozdaniu  z  wykonania  

budżetu  za 2012 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach  Gminy Lubasz 

Kończąc swe wystąpienie  P. Skarbnik przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz

z  uwagami.  Nadmieniła,  że  w  roku  bieżącym  konieczne  będzie  zabezpieczenie  środków  na

zobowiązania, które dotyczą tego roku , a będą regulowane w roku następnym. 

Ad.   2.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia   

       absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz, który powiedział,

że  komisja  spotkała  się  w  dniu  16  i  17  maja  br.  W  trakcie  swego  posiedzenia  rozpatrzyła

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 rok wraz z opinia

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  tym  sprawozdaniu  oraz  informacji  o  stanie  mienia

komunalnego. Przewodniczący  przedstawił  zakres spraw, na które Komisja zwróciła  szczególna

uwagę. Dotyczyły one:

− wpływów za dzierżawę nieruchomości,  którą zarządza Gminny Zakład Komunalny Spółka

z  o.o. Lubasz,

−  umorzeń w 2012r. podatku od nieruchomości osób prawnych, 

− zwrotu dotacji określonej w dziale 010 rozdział 01010 § 6667,

− zakupu  komputerów i akcesoriów, 

− zakupu  mebli na wyposażenie biur Urzędu Gminy,

− wydatków przeznaczonych na  opiekę autorską nad programami komputerowymi,

−  wykonania balustrady przy Urzędzie Gmin,

− wszystkich dowodów księgowych związanych z promocją gminy,

− wydatków okolicznościowych,

− wynagrodzeń  z tyt. prowizji od podatków   i opłat lokalnych,

− wydatków związanych z utwardzeniem placu przed Urzędem Gminy i Bankiem Spółdzielczym,

−  wydatków związanych z wynagrodzeniami bezosobowymi w rozdziale 01095; 60016; 60095;

75023;75412, 

− uwag odnośnie  wykonania budżetu za 2012 rok określonych w opinii Regionalnej Izby Obra-

chunkowej, 

− kosztów wynagrodzeń dyrektorów poszczególnych szkół i przedszkola,
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− gospodarki finansowej  Gminnego Ośrodka Kultury w zakresie:

a)  kosztów wynagrodzeń i pochodnych pracowników,

b) kosztów inwestycyjnych,

c) kosztów  związanych  z  obchodami  Dni  Lubasza  oraz  poniesionych  wydatków  na

tzw. usługi obce i różne,

d) dochodów pozyskanych z  organizacji wypoczynku i rekreacji.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zaznaczył, że w wyniku przeprowadzonej kontroli stwierdzo-

no że:

1/ wydatki poniesione na promocję gminy w wysokości 17.500 zł są niecelowe. Praca tzw. rzeczni-

ka nie poprawiła wizerunku gminy, a mogła być wykonana przez pracowników Urzędu Gminy.

2/  na zakup gadżetów mających promować gminę  tj. smyczy, balonów , koszulek, teczek ozdob-

nych  itp. poniesiono zbyt duże koszty

3/ gmina poniosła zbyt wysokie  koszty (13.200zł) przeprowadzania szkoleń dla  Straży Gminnej

z zakresu stosowania przepisów i wdrożenia funkcjonariuszy do prawnej obsługi zdarzeń,  świad-

czone na podstawie umowy o dzieło zawartej przez gminę z M.A.

4/ wypłacono niewspółmiernie wysoką kwotę  dodatku motywacyjnego nowo powołanym w 2012r.

dyrektorom szkół i  Przedszkola   „Bajka” w Lubaszu w stosunku do pozostałych dyrektorów szkół

5/poniesiono zbyt  duże koszty  wynagrodzeń osobowych  i  pochodnych pracowników Gminnego

Ośrodka Kultury  tj. 329.978,12 zł . Kwota ta stanowi 42,7 % całości dotacji przekazanej w 2012r.

z budżetu gminy.  Tym samym ograniczono możliwość przeznaczenia większych środków na orga-

nizację imprez kulturalnych dla mieszkańców gminy. 

Zaleceniem Komisji jest  wdrożenie oszczędności w wydatkach przeznaczonych na promocję gmi-

ny, obsługę prawną Straży Gminnej  i  wynagrodzenia pracowników GOK w roku bieżącym i latach

następnych. Nadto Komisja zaleca systematyczne wyrównywanie  dodatków motywacyjnych dy-

rektorów poszczególnych  jednostek oświatowych.   

Niemniej jednak Komisja po dogłębnym przeanalizowaniu sprawozdania z wykonania budżetu za

2012 rok ocenia, że budżet został wykonany dobrze. Będzie wnioskować  o udzielenie absolutorium

Wójtowi Gminy Lubasz za miniony rok.

Ad.2.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz  z tytułu wykonania

budżetu za 2012 rok 
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P.  Ł.  Wlekły  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  opinię  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz

o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. Zaznaczył, że

Skład  Orzekający  RIO w Poznaniu  wyraża  opinię,  że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz za 2012 rok został uzasadniony.

Ad.   2.5.dyskusja nad sprawozdaniem  

1) Przewodniczący Komisji Zdrowia Oświaty i Spraw Socjalnych powiedział, że po wysłucha-

niu sprawozdania, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej uważa

że jest za  zatwierdzeniem  sprawozdania  z wykonania budżetu za 2012 rok  i będzie głoso-

wał za udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz. Zaznaczył, że trzeba uwzględnić

„żółte kartki”, które się pojawiły zarówno w opinii RIO jak Komisji Rewizyjnej, która miała

pewne zastrzeżenia. 

2)  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego P. Marek Wicher powiedział, że rok po-

przedni był nieciekawy, wydatków dużo. Ze strony Wójta były wydatki celowe, dobrze roz-

dysponowane. Mimo uwag Komisji Rewizyjnej uważa, że promocja jest ważna i trzeba wy-

datki ponosić. W imieniu swoim i Komisji Rozwoju Gospodarczego jest za  zatwierdzeniem

sprawozdania  z wykonania budżetu za 2012 rok  i będzie głosował za udzieleniem absolu-

torium dla Wójta Gminy Lubasz

3) Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska powiedział,  że po

wysłuchaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  i Komisji Rewizyjnej uważa że jest za

zatwierdzeniem  sprawozdania  z wykonania budżetu za 2012 rok  co oznacza, że jest za

udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz

Ad.  2.6.podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania   

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubasz za

2012 rok przedstawiła P. Sekretarz Gminy.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  sprawozdania

z wykonania budżetu gminy za rok 2012. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie (głosowało 15 radnych ). 

Uchwała Nr XXIV/244/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu

Ad.2.6.podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz za 2012 rok

Projekt uchwały przedstawiła P. Sekretarz Gminy, po czym przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie (głosowało 15 radnych ). 

Uchwała Nr XXIV/245/13 stanowi załącznik do protokołu
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Wójt podziękował za jednogłośne przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy i udzielenie

absolutorium.

Ad. 3 podjęcie uchwał w sprawie:

3.1. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie

       ul. Chrobrego w obrębie wsi Lubasz  

Projekt  uchwały  omówiła   Sekretarz  Gminy  –  Grażyna  Graj,  która  powiedziała,  że  sprawę

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego

w omawianym rejonie (za targowiskiem) należy traktować łącznie z kolejnym projektem uchwały.

Przypomniała, ze kilka miesięcy wcześniej rozpoczęły się rozmowy dotyczące usytuowania  w tym

miejscu  POLO MARKET-u. W związku z czym, aby możliwe było jego posadowienie konieczna

jest  zgoda Rady  Gminy  na zmianę planu zagospodarowania przestrzennego na działkach,  które

zostały  wskazane  w projekcie  uchwały.  Obecnie   realizacja  przedsięwzięcia  w proponowanych

rozmiarach,  w tym miejscu jest niemożliwa. Nadto konieczne jest zachowanie komunikacji, która

również koliduje z wybudowaniem  marketu o proponowanych przez firmę gabarytach. Zaznaczyła,

że druga z funkcji określona w obecnych  planach tj.  usług publicznych  może także stanowić

przeszkodę  w  jego  usytuowaniu.  W związku z  powyższym,   jeżeli  Rada  zaakceptuje   projekt

uchwały  dotyczący  zmiany  planu,  nastąpi  połączenie  usług  publicznych  z  funkcją  usług

handlowych oraz przesunięta  zostanie nieprzekraczalna granica zabudowy. 

Następnie Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały. 

Głosowanie nad    projektem  uchwały  

Za – 12, przeciw –  0, wstrzymujących się – 3 

Uchwała Nr XXIII/246/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3.2.upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawnej na okres do 30 lat działek

     nr:842/4; 843/1; 840/13; 840/16; 840/8; 840/14; 840/17; 840/12; 840/15; 840/18; położonych 

     w obrębie  wsi Lubasz

Projekt  uchwały  omówiła  Sekretarz  Gminy  stwierdzając,  że  jest  to  druga  z  pakietu  uchwał

dotycząca  posadowienia  marketu.  Jest  to  dyspozycja,  która  daje  Wójtowi  możliwość  zawarcia

umowy dzierżawy powyżej 3 lat  w tym przypadku do 30 lat.  Z  wnioskiem o wydzierżawienie

działek w obrębie targowiska i za nim zwróciła się firma POLO MARKET, aby wznieść tam obiekt

budowlany. P. Sekretarz powiedziała, że zgodnie  z ustawą o samorządzie gminnym Wójt może

podpisać umowę na dzierżawę nieruchomości powyżej 3  lat   po otrzymaniu delegacji  od Rady

Gminy po czym przedstawiła projekt uchwały. 
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W przedmiocie sprawy głos zabrał  P. M. Zieliński, który przypomniał,  że na ostatniej  sesji  był

przeciwny budowie marketu w tym miejscu w związku z tym, że nie wszystkie działki były na ten

cel przeznaczone. Mimo, że dzisiaj są one ujęte on się wstrzyma od głosowania.

Głosowanie nad    projektem  uchwały   

Za – 13, przeciw –  0, wstrzymujących się – 2

Uchwała Nr XXIII/247/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3.3. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz w 2013 roku  

Omawiając projekt uchwały Sekretarz Gminy powiedziała, że już trzeci rok z rzędu Rada Gminy

ma możliwość wypowiedzenia się w sprawie wykazu kąpielisk. Konieczne jest przeprowadzenie

całej  procedury  dotyczącej  opracowania  operatów i  uzyskania  pozwolenia  wodno –  prawnego.

Kąpielisko znajduje się na ośrodku w Lubaszu o długości linii brzegowej 96 mb. Cały proces ten

kończy się podjęciem uchwały, której projekt Sekretarz przedstawiła. 

Nad projektem uchwały nie dyskutowano.

Głosowanie nad    projektem  uchwały   

jednogłośnie  (obecnych 15 radnych) 

Uchwała Nr XXIII/248/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3.4.  udzielenia dotacji  dla Parafii  Rzymsko-  Katolickiej  pw. Narodzenia NMP  w Lubaszu  na

wykonanie prac konserwatorskich.

Sekretarz  Gminy  przybliżając temat  przypomniała,  że  w trakcie  przyjęcia  budżetu na 2013 rok

zabezpieczona została kwota  w wysokości 15 tysięcy  zł na ochronę zabytków. Po  dyspozycji

wyrażonej w uchwale Ks. Proboszcz,  jako zarządca parafii zwrócił się z wnioskiem o udzielenie

dotacji na remont zabytkowego kościoła z przeznaczenie tej kwoty na remont dachu, który już się

rozpoczął. Aby móc   takiej pomocy  udzielić Rada Gminy musi podjąć uchwałę, w której wskazuje

jakiemu podmiotowi dotacji udziela. Następnie Sekretarz przedstawiła projekt uchwały.

Nad projektem uchwały nie dyskutowano.

Głosowanie nad    projektem  uchwały   

Za – 14, przeciw –  0, wstrzymujących się – 1

Uchwała Nr XXIII/249/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3.5.zaciągnięcia pożyczki.

Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy,  która  zaznaczyła,  że  w  budżecie  na  2013  rok

zaplanowano  zaciągnięcie  pożyczki  z  Bankiem Gospodarstwa  Krajowego na  realizację  zadania

unijnego dotyczącego remontu świetlic wiejskich w Prusinowie i Jędrzejewie. Stosowna umowa na

dofinansowanie  zadania  z  samorządem  wielkopolskim  została  podpisana  w  ubiegłym  roku,  a

przetarg przeprowadzono w roku bieżącym. Umowa o przyznanie pomocy na w/w projekt zawarta
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została  na podstawie wartości  kosztorysowej zadania  i  opiewała na kwotę  144.046 zł  tj.  80%

kosztów  kwalifikowanych  operacji.  Jednak  po  przeprowadzonym  przetargu  wartość  projektu

znacznie się obniżyła tj. do kwoty  118.983,74 zł  netto. Stąd dofinansowanie ze środków unijnych

wyniesie faktycznie  95.186 zł i na taką kwotę przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia

pożyczki.

Nad projektem nie dyskutowano

Głosowanie nad  projektem  uchwały 

jednogłośnie  (obecnych 15 radnych)

Uchwała Nr XXIII/250/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3.6.przeznaczenia  umorzonej   części  pożyczki  z   Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Ś  rodowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

Projekt tej uchwały omówiła również Skarbnik Gminy.  Powiedziała, że w 2005r. Gmina Lubasz

zaciągnęła  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu

pożyczkę  na  realizację  inwestycji  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  z  przykanalikami

w ul. B.Chrobrego  w Lubaszu w zakresie  od ul. Podgórnej do przystanku PKS ( lewa strona)  i od

Pl. Koronacyjnego do posesji nr 32 ( prawa strona) „ w wysokości  523.000 zł. Zgodnie z zawartą

umową  z  Wojewódzkim  Funduszem  Ochrony  Środowiska   pożyczka  ta  może  być  umorzona

w 25%,  po dotrzymaniu przez gminę wszystkich warunków umowy. W bieżącym roku,po spłacie

wymaganych  rat,  wystąpiono  z  wnioskiem  o  umorzenie.  Decyzją  Zarządu  Wojewódzkiego

Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  umorzono  Gminie  Lubasz

z  dniem  19.03.2013r.   kwotę   130.750,00  zł  tj.  25%  zaciągniętej  pożyczki.  Powyższa  kwota

powinna być wykorzystana na  przedsięwzięcia proekologiczne potwierdzone stosowną uchwałą

Rady Gminy. W projekcie uchwały,  który przedstawiła Skarbnik Gminy środki te proponuje się

przeznaczyć  w  2013 roku  na  zadanie   „Termomodernizacja  obiektów użyteczności  publicznej-

budynki szkół  podstawowych  w Lubaszu, Miłkowie, Jędrzejewie i Urzędu Gminy  w Lubaszu” 

Nad projektem nie dyskutowano

Głosowanie nad  projektem  uchwały 

jednogłośnie  (obecnych 15 radnych)

Uchwała Nr XXIII/251/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 5  Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RG odczytał pisma stanowiące odpowiedź na interpelacje wnioski i  i zapytania.

Pisma te znajdują się na stanowisku obsługującym Radę Gminy Lubasz i dotyczą:

➢ P.Ł.  Wlekły  –  ścieżka  piesza  w Jędrzejewie.  Zadanie  zostało  zgłoszone  również  na  forum

zebrania  wiejskiego  w  Jędrzejewie  w  lutym br.  Zwrócono  się  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych
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w Czarnkowie  o  podjecie  działań  w  tym  kierunku.  Do  dnia  dzisiejszego  nie  ma  odpowiedzi,

a w budżecie gminy nie zabezpieczono środków na ten cel. Brak również dokumentacji w związku

z  czym  nie  wiadomo  po  jakich  działkach  ścieżka  ta  będzie  przebiegać.  Brak  podstaw  do

rozpoczęcia rozmów.  

➢ Urząd  Gminy  w  Lubaszu  przekazał  do  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  w

Czarnkowie interpelację  radnego Ł. Wlekłego w sprawie rozwalającego się budynku na działce nr

183/1 położonej  w Jędrzejewie.

➢ Rejon Dróg Wojewódzkich  w  Czarnkowie udzielił odpowiedzi na wniosek P. Z. Bałęcznego

dotyczący  konieczności  pogłębienia  rowu  przydrożnego  na  odcinku  Miłkowo  –  Bończa  oraz

oczyszczenia przepustu. Zdaniem zarządcy  rów na potrzeby odwodnienia drogi jest wystarczający,

a utrzymanie przepustu pod zjazdem  należy do właściciela gruntu przyległego do drogi.

➢ Rejon Dróg Wojewódzkich w Czarnkowie udzielił odpowiedzi na wnioski P. M. Filody oraz P.

P. Geremka. Informuje, że suche gałęzie przy drodze Krucz – Ciszkowo zostaną usunięte w roku

bieżącym.  Remont  cząstkowy  nawierzchni  ul.  Szamotulskiej  w Lubaszu   wykonywany  jest  na

bieżąco masą  na zimno,  a  po zimie wykonany  zostanie  masą  na gorąco.  Uzupełnione zostanie

oznakowanie przejazdu na tej ulicy. Zdaniem zarządcy drogi zgodnie z obowiązującymi przepisami

sygnalizacja  działa  prawidłowo.  Natomiast  sprawa  wyznaczenia  miejsc  parkingowych dla  osób

niepełnosprawnych zostanie rozpatrzona przez komisję ds bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

➢ Rejon Dróg Wojewódzkich  w  Czarnkowie udzielił odpowiedzi na wniosek P. A. Macyszyna

dotyczący  konieczności  pogłębienia  rowu  przydrożnego  na  odcinku  Miłkowo  –  Sokołowo.

Zdaniem zarządcy  rów na potrzeby odwodnienia drogi jest wystarczający.

➢ Zarząd  Dróg  Powiatowych   w   Czarnkowie  udzielił  odpowiedzi  na  wniosek  P.  M.  Mirka

w sprawie zabezpieczenia skarpy na rz. Gulczance oraz naprawy kładki na przepuście. Prace w tym

zakresie zarządca zobowiązuje się wykonać do końca maja 2013 roku. 

➢ Komisja ds Organizacji i Zarządzania Ruchem Drogowym  powołana przy ZDP w Czarnkowie

rozpatrzyła negatywnie wniosek P. J. Cichorka w sprawie ustawienia znaku B-21 „zakaz skrętu

w lewo” na parkingu przy Urzędzie Gminy oraz wniosek P. M. Wichra w sprawie wyznaczenia

miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych na tzw. ul. cmentarnej 

➢ P. M. Wicher  -  wyznaczenie miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych

Dwa miejsca parkingowe zostaną wyznaczone po prawej stronie przy wejściu na nowy cmentarz.

➢ P. M. Filoda – wyczyszczenie rowu płynącego z Jeziora Kruteckiego do Jeziora Hamrzyskiego

oraz rowu od Jeziora Kruteckiego do drogi wojewódzkiej. Pismo w przedmiocie sprawy zostało
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skierowane do Wojewódzkiego Zarządu Melioracji  i  Urządzeń Wodnych w Poznaniu Rejonowy

Oddział w Pile. 

➢ Urząd  Gminy  w  Lubaszu  przekazał  do  Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń

Wodnych w Poznaniu Rejonowy Oddział w Pile wniosek P. M. Filody w sprawie usunięcia drzew

z koryta  rz. Gulczanki na odcinku pomiędzy przepustem na drodze w Antoniewie, a przepustem

przy tzw. „Bazie”w Kruczu.

➢ Urząd  Gminy  w  Lubaszu  przekazał  do  Dyrektora  Regionalnego  Gospodarki  Wodnej

w Poznaniu  wniosek P. M. Filody  w sprawie wyczyszczenia i pogłębienia brzegu ujścia cieku

wodnego oznaczonego nr geodezyjnym 64 w Kruteczku. 

➢ WZM i UW w Poznaniu Rejonowy Oddział w Pile udzielił odpowiedzi na wniosek P. M. Filody

- powalone drzewa w granicach dz. 229 w m. Krucz nie są własnością Skarbu Państwa,  ponieważ

nie rosły  w granicach rz. Gulczanki,

- pomiędzy drogą powiatową, a działka 251 nie jest uregulowany stan prawny wobec czego decyzję

dotyczącą  usunięcia  drzew  na  tym  odcinku  można  wydać  dopiero  po   uregulowaniu  spraw

własnościowych 

➢ P. Ł. Wlekły – odkopanie i oznakowanie studzienek kanalizacyjnych 

Na wniosek mieszkańców odcinek drogi został nawieziony żużlem i wywyższony. Studzienki ze

względu na brak środków nie zostaną wywyższone, a tylko oznakowane. 

Pisma w powyższych sprawach znajdują się na stanowisku obsługującym Radę Gminy Lubasz. 

Ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych.

1. P.  Ł.  Wlekły  –  opracować  dokumentację  techniczną  i  kosztorys  na  wykonanie  ścieżki

w  Jędrzejewie.  Zdaniem  radnego  wybudowanie  ścieżki  obok  nasypu,  gdzie  duża  część

gruntów  stanowi  mienie  komunalne  będzie  bardziej  opłacalne.  Wystarczy  wykupić  tylko

niektóre części działek przylegających do drogi i poprowadzić ścieżkę dołem przy polach.

2. P.  M.  Zieliński   zwrócił  się  z  pytaniem kiedy będzie  usunięty  problem z  oświetleniem

ulicznym  w  m.  Goraj.  Zdaniem  radnego,   w  związku  z  prowadzonymi  robotami

kanalizacyjnymi  i brakiem oświetlenia w Goraju jest bardzo niebezpiecznie

Ad. 6 Wolne wnioski i informacje.

P. K. Wicher  powiedział, że mamy dzisiaj Dzień Samorządowca, mamy święto. Obserwował cały

rok,  były burzliwe dyskusje, które na pewno były potrzebne. Nadszedł jednak ten dzień, w którym

dzisiaj wszyscy zgodnie udzielili Wójtowi absolutorium. Zaznaczył, że P. M. Zieliński miał pewne
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wątpliwości co do posadowienia marketu   i powiedział o tym, dlatego też się wstrzymał w trakcie

głosowania. Jest to dla niego bardzo ważne ponieważ kiedy radny nie wypowiada się dlaczego nie

chce głosować to on się zastanawia dlaczego, w czym tkwi problem, dlaczego radny głosuje tak a

nie inaczej. Następnie pogratulował Wójtowi Gminy uzyskania absolutorium.

Ad. 7. Zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lubasz zamknął obrady XXIV

sesji Rady Gminy zapraszając wszystkich na godzinę 14.00 do restauracji METEOR

Sesja zakończyła się o godz. 13.50

Integralna część protokołu stanowi nośnik elektroniczny z nagraniem sesji. 

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Zdzisław Bałęczny 
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